
K-K:N VAMMAISNEUVOSTON KOKOUS 3/2021 

Aika: ke 22.9.2021 klo 16.00 – 17.55 (iltakokous) 

Paikka: Kiteen kaupungintalon valtuustosali tai Teams-etäyhteys 

 

Läsnä: 

- Eija Hakulinen, Kitee 

- Eila Uuksulainen, Kitee 

- Arja Rahunen, Kitee 

- Mirja Asikainen, Kitee 

- Tapio Niskanen, Kitee 

- Marja-Liisa Lamminsalo, Rääkkylä 

- Jyrki Kymäläinen, Rääkkylä. Poistui n. klo 17.30. 

- Toivo Koponen, Rääkkylä. Teams-etäyhteydellä. 

- Vuokko Väistö, Tohmajärvi. Teams-etäyhteydellä. Poistui n. klo 16.40. 

- Tero Lepola, Tohmajärvi. Teams-etäyhteydellä. 

Poissa: 

- Ritva Simonen, Tohmajärvi 

- Liisa Pirhonen, Kitee 

 

Asiat: 

 

1. Siun Soten tartuntatautilääkäri Pirjo Valkeapää ja Siun Soten kuntoutuksen Tuula Karppinen 

kertoivat ajankohtaisia asioita Siun Sotesta ja vastailivat eri aiheista vammaisneuvoston esittämiin 

(ennalta tai paikan päällä esitettyihin) kysymyksiin: 

o onko tietoa omaishoitajien kokoontumisen mahdollisuudelle? 

▪ seudulla koronatilanne ollut rauhallinen pidemmän aikaa. Valkeapään näkemyksen 

mukaan halutessaan voi kokoontua eri ryhmät huomioiden maskisuosituksen, 

hygieniakäytänteet jne. Lisäksi suositellaan kolmatta koronarokotetta erityisille 

riskiryhmille. 

o onko mahdollisuuksia ulkoilutukselle yksityisille ihmisille? 

▪ Tuula Karppisen mukaan ei ole Siun Soten puolesta ulkoilutukselle mahdollisuutta. 

Kuntoutustarpeen arviointiin voi ajan varata, jossa arvioidaan kuntoutuksen 

tarvetta. Palveluohjaaja ja fysioterapeutit tekevät kuntoutusarviointeja huomioiden 

asiakkaiden kokonaistilanteen. Omainen/läheinen/tuttava voi huoli-ilmoituksen 

tehdä Siun Sotelle ja sen kautta esim. kuntoutustarvearviointi voidaan tehdä.  

▪ Eri kunnissa on yhdistyksiä, jotka tekevät ulkoilutuksia palvelutalojen osalta 

vanhuksille. Myös SPR:n ystäväpalveluun kannattaa ottaa yhteyttä. 

▪ Valkeapään mukaan tulee vanhuksista ilmoituksia Siun Sotelle. Sote pystyy 

tarjoamaan apua kartoituksen perusteella ja yritetään palveluja tarjota, mutta 

yllättävän paljon on sellaisia tapauksia, joissa vanhus kieltäytyy hoidosta. Näissä 

tapauksissa usein ei pakkohoitokriteerit täyty. 



o Miten tarjotaan kuntoutusta vammaisille ja vanhuksille, jotka eivät kuulu kotipalveluiden 

piiriin? → Sote tarjoaa kotikuntoutusta kuntoutustarvearvioinnin mukaan. 

o Vammaisneuvoston jäsen toivoi eri palveluihin suoria numeroja, josta saisi apuja. Ei 

keskitettyjen yhteisasiointinumerojen kautta. 

▪ keskitettyihin numeroihin on päädytty siksi, että asiakastyötä tekevien terapeuttien 

yms. henkilöiden aika ei riitä paljon puhelinpalveluihin. 

o pitkäaikaissairauksien ja -vaivojen hoito 

▪ Pirjo Valkeapää toivoi aktiivisesti tuotavan esille, että kuntoutus ei ole pelkästään 

terapeutti-, lääkäri- tmv. käynti tai kontrolliaika, vaan se on jatkuvaa, arjessa 

tehtävää toimintaa → tätä olisi tärkeää korostaa kaikille. Vastaanotolla näyttäytyy 

paljon sitä, että omahoito ei toimi kotosalla ja vastaanotolla ei kaikkea voi ratkaista, 

oma aktiivisuus siis tärkeää. Poikkeuksena toki on paljon sellaisia ihmisiä, jotka 

tekevät kaiken hyvinvointinsa eteen, mutta tarvitsevat lääketieteen ja 

kuntoutuksen apuja. 

▪ leikkauksien jälkeen tulee yleensä hyvät ohjeet kuntoutuksille 

o päiväkuntoutus, kenelle suunnattu? 

▪ ikäihmisille, jotka eivät ole vielä kotikuntoutuksen palvelun piirissä ja joiden kunto 

on selkeästi heikkenemässä ja on vaarana, että ei selviäisi arjessa kotona enää. 

Kuntoutustarvearviointiin kotikuntoutus-fysioterapeuttien kautta esimerkiksi. Voi 

olla fyysistä, sosiaalista yms. kuntoutusta. Maksullinen on. 

▪ Kiteellä päiväkuntoutusta Harjulan palvelutaloilla. Rääkkylän osalta ei ole vielä 

tietoa, tullaanko järjestämään. Tohmajärvellä ei ole päiväkuntoutusta tällä hetkellä. 

▪ Päiväkuntoutuksen järjestää Siun Soten geriatrinen osaamiskeskus, palveluesimies 

Tarja Parviainen. 

▪ voiko päiväkuntoutuksessa käydä tutustumassa? Kannattaa olla yhteydessä 

järjestäjiin. 

o päiväviriketoiminta? 

▪ ei ole tällä hetkellä. Siun Soten ikäihmisten palveluiden vastuulla ja heillä 

mietinnässä, lähtevätkö käynnistämään toimintaa. 

o muita kysymyksiä: 

▪ voisiko kontrolleista muistuttaa tmv.? Labrojen osalta kannattaa Islab:sta 

tiedustella asiaa. Siun Soten kaikista ajoista ei voida muistuttaa, resurssit ei riitä. 

Toki muistisairaiden, kehitysvammaisten yms. osalta tulee Siun Soten muistuttaa 

asiasta. 

▪ vammaiskyytien osalta selvyyttä ei saatu. Sosiaalipalveluista ei saanut Valkeapää 

ketään tämän päivän kokoukseen mukaan. 

• vammaiskyytien osalta pyritään saamaan johonkin syksyn 

vammaisneuvoston kokoukseen esittelemään henkilö  

▪ kaivataan apuja etuuslomakkeiden täyttöön apuja, mistä olisi neuvoa saatavilla? 

• kyse yleensä muiden kuin Siun Soten terveydenhuollon etuuksista (KELA, 

Siun Soten sosiaalipalvelut yms.). Siun Sote terveydenhuolto laatii 

lausuntoja terveydentilasta. Itse myöntävä instanssi tekee päätökset 

etuuksista. 

• gerontologinen sosiaalityöntekijä, palveluohjaaja, ankkurin numero yms. 

voivat auttaa asiassa. 

▪ hoitotarvikejakelu 

• riippuu henkilöstä, ketkä oikeutettuja hoitotarvikkeisin. Kriteerit ilmaiseen 

jakoon on olemassa, ketkä ovat oikeutettuja maksuttomiin. 



▪ Muuta asiaa 

• aikojen peruminen: yhteispalvelunumeroista saa peruttua oman varatun 

ajan. Myös oma yhteyshenkilö/puhelinnumero auttaa. 

• palveluohjaus/palveluohjaaja kartoittaa kotipalvelutarpeen. Lähiomaisen 

toivotaan olevan mukana palvelutarvekartoituksessa. 

• ennakoivista kotikäynneistä on luovuttu, huoli-ilmoituksien kautta yleensä 

saadaan tietoa palvelutarpeesta myös. Viranomaiset ovat velvollisia 

tekemään ja huoli-ilmoituksesta ei tule tietoon, kuka sen on tehnyt. 

• Miksi reumapotilaiden yhteyshenkilö Jaana Koivunoro-Pitkäselle ei pääse 

reumapotilaat? 

o tiimimallin kautta on pyritty, ettei yhden ihmisen varaan jäisi 

tiettyjen sairauksien tai vaivojen hoito, vaan kaikilla hoitajilla olisi 

jonkinlainen tieto asioista. Ja tiimimallissa hoitajat ja lääkärit 

kysyvät toisiltaan samassa huoneessa ollessaan tai esim. reumaan 

liittyen reumakeskukselta tai reumalääkäriltä. 

o vammaisneuvoston pj Eija Hakulinen kertoi, että 

reumahoitajakoulutusta saattaisi olla tulossa Itä-Suomeen eri 

tahojen yhteistyönä, myös Siun Sote mukana. 

• Henkilökohtaisten avustajien tehtävät? Kuinka jatkossa turvataan, että 

henkilökohtaisten avustajien työtehtävät jatkossa edelleen määritellään 

henkilön avun tarpeen mukaan? 

o käsitellään seuraavissa kokouksissa 

• mikä ero on Spesion ja Siun Soten avustajilla? 

o käsitellään seuraavissa kokouksissa 

• Mirja Asikainen totesi, että Kesälahdella on kaikki toiminut, kiitokset 

Sinikka Musikalle ja muulle Siun Soten henkilökunnalle. 

• voisiko esim. labra-ajan varata terveysasemalta suoraan, vaikka islab on eri 

yhtiö, ettei tarvitsisi soittaa kotona? 

o perusmuistaminen kuuluu ihmiselle itselleen, resurssit Siun Sotella 

vähäiset hoitaa. Muistisairaita pyritään avustamaan. 

 

2. Muut asiat 

Todettiin, että Rääkkylä ja Tohmajärvi ovat nimenneet alkaneelle valtuustokaudelle uudelleen entiset 

jäsenet K-K:n vammaisneuvostoon. Kiteen kaupunki nimesi kunnan varsinaiseksi edustajaksi Liisa Pirhosen 

ja varajäseneksi Eeva-Liisa Auvisen. Lisäksi Kiteen kaupunginhallitus pyytää kiteeläisiltä vammaisjärjestöiltä 

ehdotusta kolmeksi muuksi Kiteen kaupungin jäseneksi ja varajäseneksi vammaisneuvostoon. Kiteen osalta 

järjestöiltä toivotaan ehdotuksia Kiteen hallintopäällikölle ja hallintosihteerille. Tapio voi välittää 

ehdotukset eteenpäin. 

Keskusteltiin lisäksi, että on syytä laatia K-K:n vammaisneuvostolle toimintasuunnitelma tälle 

valtuustokaudelle. 

Seuraava kokous pyritään järjestämään lokakuulle, Jyrki ja Tapio sopivat ajan keskenään ja tiedottavat siitä 

neuvoston jäseniä. 

 

Muistiin kirjasi Tapio Niskanen 


